
Voorzitter: Van Nieuwenhoven

Tegenwoordig zijn 143 leden, te
weten:

Van den Akker, Albayrak, Apostolou,
Van Ardenne-van der Hoeven, Arib,
Atsma, Augusteijn-Esser, Bakker, Van
Baalen, Balemans, Balkenende,
Barth, Van Beek, Belinfante, Van den
Berg, Biesheuvel, Van Blerck-
Woerdman, Blok, De Boer, Bolhuis,
Van Bommel, Buijs, Bussemaker, Van
de Camp, Cherribi, De Cloe,
Cornielje, Crone, Dankers, Depla, Van
Dijke, Dijksma, Dijkstal, Dijsselbloem,
Dittrich, Van den Doel, Duijkers,
Duivesteijn, Essers, Eurlings,
Feenstra, Geluk, Van Gent, Van
Gijzel, Giskes, Gortzak, De Graaf, De
Haan, Halsema, Hamer, Harrewijn,
Van Heemst, Hermann, Herrebrugh,
Hessing, Hindriks, Van der Hoek,
Hoekema, Van der Hoeven, De Hoop
Scheffer, Kamp, Kant, Karimi, Klein
Molekamp, Van der Knaap, Koen-
ders, Kortram, Kuijper, Lambrechts,
Leers, Luchtenveld, Marijnissen,
E. Meijer, Th.A.M. Meijer, Melkert,
Middel, Van Middelkoop, Molenaar,
Mosterd, Nicolaı̈, Niederer, Van
Nieuwenhoven, Noorman-den Uyl,
Oplaat, Örgü, Oudkerk, Van Oven,
Passtoors, De Pater-van der Meer,
Patijn, Poppe, Rabbae, Ravestein,
Rehwinkel, Reitsma, Remak, Van
’t Riet, Rietkerk, Rijpstra, Rosenmöl-
ler, Ross-van Dorp, Rouvoet, Santi,
Scheltema-de Nie, Schimmel,
Schreijer-Pierik, Schutte, Smits,
Snijder-Hazelhoff, Spoelman, Van der
Staaij, Van der Steenhoven,
Stellingwerf, Stroeken, De Swart,
Swildens-Rozendaal, Terpstra,
Timmermans, Udo, Valk, Ter Veer, Te
Veldhuis, Verbugt, Verburg,
Verhagen, Visser-van Doorn, Van der
Vlies, Van Vliet, M.B. Vos, O.P.G. Vos,
Voûte-Droste, De Vries, Waalkens,

Wagenaar, Van Walsem, Weekers,
Weisglas, Van Wijmen, Wijn, Wilders,
De Wit, Witteveen-Hevinga en
Zijlstra,

en de heren K.G. de Vries, minister
van Binnenlandse Zaken en
Koninkrijksrelaties, Korthals, minister
van Justitie, Hermans, minister van
Onderwijs, Cultuur en Wetenschap-
pen, Vermeend, minister van Sociale
Zaken en Werkgelegenheid,
mevrouw Borst-Eilers, vice-minister-
president, minister van Volksgezond-
heid, Welzijn en Sport, de heer Van
Boxtel, minister voor het Grote
Steden- en Integratiebeleid,
mevrouw Adelmund, staatssecretaris
van Onderwijs, Cultuur en Weten-
schappen, en mevrouw Faber,
staatssecretaris van Landbouw,
Natuurbeheer en Visserij.
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De voorzitter: Ik deel aan de Kamer
mede, dat zijn ingekomen berichten
van verhindering van de leden:

Vendrik, wegens ziekte;

Schoenmakers, wegens bezigheden
elders,

Hofstra, wegens bezigheden elders,
ook morgen;

Blaauw, wegens verblijf buitens-
lands, de gehele week.

Deze berichten worden voor
kennisgeving aangenomen.

De voorzitter: De ingekomen
stukken staan op een lijst die op de
tafel van de griffier ter inzage ligt. Op
die lijst heb ik voorstellen gedaan
over de wijze van behandeling. Als
aan het einde van de vergadering

daartegen geen bezwaren zijn
ingekomen, neem ik aan, dat de
Kamer zich met de voorstellen heeft
verenigd.

Ik geef het woord aan de heer Te
Veldhuis tot het uitbrengen van
verslag namens de commissie voor
het Onderzoek van de Geloofsbrie-
ven.

De heer Te Veldhuis, voorzitter der
commissie: Mevrouw de voorzitter!
De Commissie voor het onderzoek
van de geloofsbrieven heeft de
stukken onderzocht die betrekking
hebben op mevrouw M.L. de
Pater-van der Meer te Zutphen. De
commissie is eenparig tot de
conclusie gekomen, dat mevrouw
M.L. de Pater-van der Meer te
Zutphen terecht benoemd is
verklaard tot lid van de Tweede
Kamer der Staten-Generaal. De
commissie stelt u daarom voor om
haar toe te laten als lid van de
Kamer. Daartoe dient zij wel eerst de
eden af te leggen, zoals die zijn
voorgeschreven bij de wet van 27
februari 1992, Staatsblad nr. 120. De
commissie verzoekt u tot slot om de
Kamer voor te stellen het volledige
rapport in de Handelingen op te
nemen.

De voorzitter: Ik dank de commissie
voor haar verslag en stel voor,
dienovereenkomstig te besluiten.

Daartoe wordt besloten.

(Het rapport is opgenomen aan het
eind van deze editie.)1

De voorzitter: Mevrouw De Pater is
in het gebouw der Kamer aanwezig
om de voorgeschreven eden af te
leggen.

Ik verzoek de griffier haar binnen
te leiden.
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Nadat mevrouw De Pater door de
griffier is binnengeleid, legt zij in
handen van de voorzitter de bij de
wet voorgeschreven eden af.

De voorzitter: Ik wens u van harte
geluk met het lidmaatschap van deze
Kamer en ik verzoek u, de presentie-
lijst te tekenen en in ons midden
plaats te nemen.

De vergadering wordt enige tijd
geschorst.

Aan de orde is het mondelinge
vragenuur, overeenkomstig artikel
136 van het Reglement van orde.

Vragen van het lid Hermann aan de
minister van Volksgezondheid,
Welzijn en Sport, over misbruik van
premiegelden door de zieken-
fondsen.

©

Mevrouw Hermann (GroenLinks):
Voorzitter! De woorden ’’misbruik
van premiegelden door ziekenfond-
sen’’ doet het ergste vermoeden.
Gelukkig is het niet zo erg, want er is
geen misbruik gemaakt van geld,
maar geld is in een verkeerde pot
gestopt. Ziekenfondsen hebben
wettelijke reserves en vrije reserves.
Het geld waarom het hier gaat, is
abusievelijk in plaats van in de
wettelijke in de vrije reservepot
gestopt. Daarmee is dat geld
onttrokken aan het voor de burger
inzichtelijke gebruik. In het jaarver-
slag van de Commissie toezicht
uitvoeringsorganisatie, die daarnaar
moet kijken, staan zelfs nog veel
hogere correctiebedragen. Dat zijn
correcties in de vorm van een
kostenverlaging van 480 mln. en een
kostenverhoging van 321 mln. Het
toezicht op de wijze waarop
ziekenfondsen met al die gelden
omgaan, maakt duidelijk dat het
steeds ingewikkelder wordt.

Dat brengt mij tot het onderwerp
van deze vragen. Zorgverzekeraars,
ook de beheerders van de zieken-
fondsen, krijgen steeds grotere
vrijheden en verantwoordelijkheden.
De minister wil dat die allemaal
transparant zijn en onderworpen aan
toezicht, anders wordt het vertrou-
wen ondermijnd. Het gaat om de
scheiding van publiek en privaat
geld. Wat dat betreft is het misschien
voor de fijnproever met een
accountantsdiploma nog wel uit te

pluizen, maar voor de burger is het
volstrekt niet inzichtelijk. Daarom heb
ik de volgende vragen. Hoe zorgen
wij ervoor dat het publieke geld uit
de ziekenfondspremies uitsluitend
voor publieke doelen bestemd
wordt? Hoe geven wij de verzekerde
burger inzicht in wat er met de
publieke, respectievelijk de private
premies van de aanvullende
verzekeringen gebeurt? Hoe zorgen
wij ervoor dat alle uitvoerders van de
Ziekenfondswet en de Algemene wet
bijzondere ziektekosten op overeen-
komstige wijze de burger inzicht
geven in hun bedrijfsvoering?
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Minister Borst-Eilers: Voorzitter! Ik
wil graag een misverstand wegne-
men dat mogelijk gerezen is door de
inleidende woorden van mevrouw
Hermann. Zij zegt dat er geld in een
verkeerde pot is gestopt. Ik wil echter
benadrukken – en de Kamer weet dat
ook – dat dit slechts gebeurde tot 1
januari 1997. Het is nog de vraag of
het geld toen in de verkeerde pot
gestopt werd. Er gold toen een
verdelingsformule voor de wettelijke
en de vrije reserves. Een bepaald
percentage moest slechts naar de
wettelijke reserve en de rest kon naar
de vrije reserve. Dat is achteraf
gezien niet zo gelukkig geweest,
want dat betekent inderdaad dat tot
1 januari 1997 een deel van het geld
dat ingebracht was om de regeling
voor de ziekenfondsverzekering mee
uit te voeren, terechtkwam in de
zogenoemde vrije reserve van de
ziekenfondsen, als er wat was
overgebleven. Nu wordt die vrije
reserve onder andere gebruikt om
niet aanvaardbare kosten te
financieren. Dus als het ziekenfonds
wat erg ruimhartig is geweest voor
de patiënten en de CTU keurt die
besteding af, dan is het goed om een
beetje vrije reserve te hebben. Maar
goed, het is belangrijk om te weten
dat daar per 1 januari 1997 een eind
aan is gekomen. Sindsdien moet
alles wat aan opbrengsten met geld
uit de wettelijke reserve behaald
wordt, ook volledig aan die wettelijke
reserve worden toebedeeld. Voorts is
er de Wijziging Ziekenfondswet in
verband met maximering reserves
ziekenfondsen, waardoor de
wettelijke reserves aan een maxi-
mum gebonden zijn; de rest moet
terug in de algemene kas. De
Wijziging Ziekenfondswet in verband
met maximering reserves zieken-

fondsen en de Wet instelling College
van toezicht op de zorgverzekeringen
maken dat wij nu kunnen zeggen, dat
het financieel gesloten karakter van
de ziekenfondsverzekering nu echt
verankerd is in de wet en daarmee
echt gegarandeerd is omdat er
toezicht op wordt gehouden. Ik heb
contact opgenomen met de
Commissie toezicht uitvoerings-
organisatie en gehoord dat zij van
mening is dat ze voldoende inzicht
heeft in de scheiding publiek-privaat.
Zij houdt een scherp toezicht. Zij
heeft ook inzicht in de mutaties in de
wettelijke en vrije reserves.

Mevrouw Hermann vraagt hoe wij
publiek en privaat geld gescheiden
houden. Dat hebben wij gerealiseerd.
Het is financieel een gesloten
systeem. Het is onmogelijk dat
publiek geld opgebracht met de
collectieve of de nominale premies –
geld ter uitvoering van de
ziekenfondsverzekeringen – voor enig
ander doel wordt bestemd.

Hoe geven wij de burgers inzicht
en hoe zorgen wij ervoor dat alle
uitvoerders ook op overeenkomstige
wijze aan verslaglegging doen? Het
is de vraag of van de ziekenfondsen
kan worden gevraagd dat ze hun
financiële verslaglegging zo inrichten
dat niet alleen deskundigen of
belangstellende Kamerleden het
kunnen lezen, maar ook iedere
willekeurige burger. Ik vind dat een
hoge eis.

Mevrouw Hermann (GroenLinks):
Wij zitten hier namens het volk. Mijn
uitgangspunt was dat het voor
deskundigen inzichtelijk moet zijn.
Dat is voor ons niet voldoende. Ook
de geı̈nteresseerde burger moet het
kunnen lezen.

Minister Borst-Eilers: Ook Kamerle-
den moeten dat inzicht hebben. Er is
toch ook een element van vertrou-
wen in dit geheel. Als wij een college
van toezicht hebben ingesteld dat
toeziet op de uitvoering van de
ziekenfondsverzekering, de rechtma-
tigheid van de besteding en de
uitvoering van de wet maximering
reserves, dan heb ik vertrouwen in
de stukken van het college. Ik ben
zelf ook geen accountant.

Mevrouw Hermann (GroenLinks): De
vingers achter de details krijgen is
werk van de accountants. De burger
die forse bedragen aan premies
betaalt, stukken in de kranten leest,
verandering in het systeem van het

Voorzitter
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